
Zápis z Výročního shromáždění Náboženské obce Církve československé husitské v Praze 

10 ‐ Vršovice 22. 3. 2015 
 

1) Jednání bylo zahájeno v 9.05. Moderování se ujal br. farář David Frýdl. Na základě prezenční 
listiny konstatoval, že shromáždění je usnášeníschopné, neboť počet oprávněných členů 
s právem hlasovacím převyšuje počet členů rady starších. Shromáždění přistoupilo k volbě 
zapisovatele, ověřovatelů zápisu a sčitatele hlasů. Do funkcí byli navrženi a následně všemi 
hlasy zúčastněných zvoleni: Karel Červený – zapisovatel, Vladimír Sýkora, Miroslav Svoboda – 
ověřovatelé zápisu, Miroslav Svoboda – sčitatel hlasů.  

2) Byla přednesena zpráva faráře o duchovní činnosti v roce 2014. Ve zprávě br. farář shrnul 
objem stavebních činností v letech 2003-2014, též hovořil o růstu své rodiny a její 
sounáležitosti s životem náboženské obce. Zmínil též rozmanitost bohoslužebných setkávání 
různých církví pod jednou střechou Husova sboru ve Vršovicích (křesťané různých vyznání), 
úloze divadla ve spjatosti s duchovní činností Husova sboru. Jmenoval pokřtěné v roce 2014, 
zmínil též počet pohřbů konaných z kostela, zhodnotil sborovou dovolenou v srpnu, cyklus 
komponovaných večerů, zapojenost náboženské obce do Noci kostelů a Noci divadel, Dnů 
evropského dědictví. Též se věnoval zhodnocení prvního roku desátkové praxe mezi členy 
náboženské obce. Závěrem poděkoval Bohu a citoval z Písma. Výroční shromáždění vzalo 
zprávu faráře na vědomí.  

3) Zprávu o činnosti rady starších přednesla její předsedkyně Kamila Kopčilová. Ve výčtu zmínila 
hlavní okruhy jednání rady, která se věnovala otázkám hospodářským, stavebním, správě 
budovy, podpoře misijního díla církve. V následném osobním zamyšlení hovořila o funkci 
církve a úloze jednotlivých věřících v ní skrze jejich osobní prožitek víry a uzdravující milosti 
v Ježíši Kristu jako Pánu a Spasiteli. Členům shromáždění též rozdala osobní dotazník, týkající 
se jednotlivých aspektů víry a života v církvi. Dotazník je volně k anonymnímu vyplnění a 
bude sloužit k zmapování našeho vztahu k Bohu a církvi. Zprávu o činnosti rady starších vzalo 
Výroční shromáždění na vědomí.  

4) Zprávu matriční přednesl br. Miroslav Svoboda. Zpráva byla vzata na vědomí. 
5) Zpráva o hospodaření v roce 2014 a návrh rozpočtu na rok 2015. Zprávu přednesl finanční 

zpravodaj rady starších br. Oldřich Nováček. Seznámil Výroční shromáždění s účetní 
uzávěrkou roku 2014, stavem hotovosti na účtu a v pokladně, s výsledkem hospodaření 
v roce 2014. Konstatoval, že rozpočet na rok 2014 byl dodržen s mírným převisem finančních 
prostředků (oproti plánovaným 160.000Kč zisku se podařilo navýšit tento zisk ještě o dalších 
cca 5.000Kč). Rada starších hospodařila se svěřenými prostředky vyrovnaně, řádně hradí 
všechny závazky náboženské obce, včas proplácí faktury a plní i své odvodové povinnosti. 
Následně br. Nováček představil návrh rozpočtu na rok 2015 a detailně seznámil zúčastněné 
s jeho jednotlivými položkami. Též předložil Výročnímu shromáždění ke schválení návrh na 
pořízení služebního vozu pro náboženskou obec, tak, aby nebyla napříště náboženská obec 
ve svých provozních potřebách odkázána na vůz bratra faráře, jak tomu bylo doposud. 
Pořizovací náklady na zakoupení služebního vozidla jsou součástí rozpočtu na rok 2015 
v kolonce sborové vybavení. Po diskuzi a dotazech byl rozpočet na rok 2015 schválen a 
odsouhlasen též výsledek hospodaření v roce 2014 a Zpráva o hospodaření byla vzata na 
vědomí. Výroční shromáždění též schválilo jako interní směrnici rozhodnutí o tom, že 
služební automobil může být též používán k soukromým účelům br. faráře a jeho rodiny. Dále 
Výroční shromáždění odsouhlasilo stávající platové smlouvy se zaměstnanci náboženské obce 
ve stávající výši (Miroslav Svoboda, David Frýdl). (Pro 14, 0 – proti, 0 – zdržel se).  
Br. Nováček se v rámci zprávy o hospodaření též věnoval zhodnocení desátkové praxe v roce 



2014. Seznámil shromáždění s objemem vybraných prostředků a způsobem jejich využití. 
Předložil Výročnímu shromáždění vypracovaný Návrh Statutu Desátkového fondu a 
doporučil jej Výročnímu shromáždění ke schválení spolu s odsouhlasením vytvoření 
účelového fondu náboženské obce, který bude sloužit pro výběr desátků a nakládání s nimi. 
Po diskuzi bylo odsouhlaseno vytvoření účelového Desátkového fondu náboženské obce a 
přijat jeho Statut (schválen (pro 14, 0 – proti, 0 – zdržel se).  

6) Diskuze. Členové Výročního shromáždění měli možnost položit radě starších své otázky. Byla 
řeč též o způsobu vyrovnání se státu s církvemi ve věci majetkových křivd v době nesvobody 
a o různých modelech využití těchto prostředků.  

7) Jednání Výročního shromáždění bylo ukončeno v cca 12.15 společnou modlitbou před jídlem 
a závěrečným obědem.  
 
 
Zapsal: Karel Červený 
 
 
 
Zápis ověřili:  Miroslav Svoboda 
 
  Vladimír Sýkora  

 
 
Přílohy zápisu:  
 
a) Prezenční listina 
b) Zpráva faráře 
c) Zpráva o činnosti rady starších 
d) Zpráva matriční 
e) Zpráva o hospodaření v roce 2014 a návrh rozpočtu na rok 2015 
f) Statut Desátkového fondu NO CČSH v P10-Vršovice  
g) Dotazník Kamily Kopčilové 

 


